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Fondat în 2016, Clu-
bul Sportiv Popești-
Leordeni a fost menit să 
ofere oportunități de dez-
voltare sportivă pentru co-
piii și tinerii din zonă. În 
cei câțiva ani de existență, 
clubul s-a dezvoltat, reu-
șind să atragă aproa-
pe 250 de copii și tineri 
pasionați de fotbal. Cu 
echipe de seniori și echipe 
de juniori care au obținut 
rezultate frumoase în 
competițiile naționale, clu-
bul și-a con solidat poziția 
ca un adevărat centru al 
comunității.

Cu toate acestea, 
chiar în momentul în ca-
re clubul se bucura de 
creștere, un verdict dur 
al unei părți a Consiliu-
lui Local a micșorat bu-
getul pe anul 2024, ceea 
ce e sinonim cu închide-
rea. Reducerea drastică 
a fondurilor, cu 75%, pu-
ne în pericol întreaga ac-
tivitate, afectând capaci-
tatea  de a plăti salariile 
personalului, de a susține 
cheltuielile generale și de 
a menține infrastructura 
sportivă.

Responsab i l i ta tea 
pentru această criză fi-
nanciară este împărțită 
între consilierii locali USR 
și AUR care au votat îm-
potriva alocării bugetului 
necesar. Cu toate că clu-
bul a demonstrat o ges-
tionare transparentă și 
responsabilă a fonduri-
lor, primind susținere atât 
din partea consilierilor 
PSD și PNL, cât și din par-
tea comunității și a unor 
sponsori, decizia politică a 
unei părți a CL de a tăia 
drastic bugetul amenință 
să distrugă tot ce s-a con-
struit în ultimii ani.

Reprezentanții clu-
bului au făcut apel la 
autoritățile locale și la co-
munitate pentru a-și ex-
prima susținerea și pen-
tru a solicita intervenția 
urgentă pentru salva-

rea clubului. Ei sublini-
ază nu doar importanța 
sportului pentru sănăta-
tea și dezvoltarea copi-
ilor, ci și impactul pozi-
tiv pe care clubul l-a avut 
asupra comunității loca-
le, promovând valori pre-
cum disciplina,  fair-play-ul 
și solidaritatea. Deși Con-
siliul Județean Ilfov a 
acordat sprijin, aces-
te fonduri nu sunt sufi-
ciente pentru a asigura 
desfășurarea activităților 
în condiții optime și nu 
pot fi direcționate către 
plata salariilor.

Situația rămâne 
incertă și timpul 
se scurge rapid

Practic, fără inter-
venție imediată și fără o 
rectificare a bugetului, 
Clubul Sportiv Popești-
Leordeni riscă să pună la-
cătul începând cu luna iu-
nie, ceea ce înseamnă re-
tragerea din competiții a 
tuturor grupelor de fotbal, 
precum și concedierea în-
tregului personal, inclusiv 
antrenori și personalul ca-
re asigură întreținerea ba-
zei sportive, adică se intră 
pe un drum pe care clubul 
să devină doar o aminti-
re tristă a unor vremuri în 
care sportul și comunita-
tea mergeau mână în mâ-
nă.

”Este un club de drept 
public, este susținut de 
CL al orașului Popești-
Leordeni și de primar. De 
la început, am primit fon-
duri care să ne acope-
re activitatea. Am ple-
cat de la 50 de copii și 
acum avem peste 200, cei 
mai mici fotbaliști au 5-6 
ani și vin din toate zone-
le orașului. Antrenorii sunt 
instruiți să primească toți 
copiii de oriunde din oraș, 
mai ales că nu se plătesc 
cotizații, iar toate chel-
tuielile pentru deplasări, 
organizare de meciuri, 

asistență medicală, vize 
medicale sunt susținute 
de către club, prin sume-
le alocate de la buget. Am 
organizat cantonamente 
iarna și vara sau turnee la 

care am fost invitați. Echi-
pele de juniori, în momen-
tul  de față, sunt pe prime-
le locuri în aproape toate 
competițiile. Cei mai mi-
ci participă la competițiile 

de la București. Avem 
echipa Under19 care anul 
trecut a câștigat campio-
natul național organizat 
de FRF, iar toate celelal-
te echipe sunt pe prime-

le locuri în competițiile la 
care participă. Toți antre-
norii sunt foarte implicați, 
cu un program foarte bi-
ne stabilit. Baza materia-
lă este ofertantă, avem și 

terenul sintetic cu noctur-
nă. Clubul dispune, în afa-
ra vestiarelor din clădirea 
principală, de două contai-
nere care funcționează ca 
vestiare  pentru toți. Toți 

antrenorii sunt calificați, 
avem șapte antrenori la 
copii și juniori, cu licența 
C și B, iar la echipa de se-
niori antrenează fostul ju-
cător Andrei Cristea,  care 

a reușit să ducă echipa de 
seniori din nou în play-off. 
Am reușit să avem conti-
nuitate. Am avut un bu-
get bun, peste media ce-
lorlalte din Liga III. Toată 
lumea știe că la Popești-
Leordeni a existat stabili-
tate și nu veneau neapă-
rat pentru salarii mari, ci 
pentru  că sunt condiții, 
aceasta însemnând sau-
nă, bazin de recuperare, 
iar salariile au fost me-
reu plătite la timp”,  ne-a 
declarat Vasile Boian-
giu, președintele Clubului 
Sportiv Popești-Leordeni.

Activitatea este 
transparentă

Potrivit lui Vasile Bo-
iangiu, activitatea clubu-
lui este susținută și ne-

cesită investiții continue 
pentru menținerea și păs-
trarea terenului sintetic și 
a gazonului. El a sublini-
at că au fost făcute nu-
meroase investiții, inclu-
siv achiziționarea de porți, 
plase și ridicarea de gar-
duri de protecție în ju-
rul terenului. Toate aces-
te achiziții sunt transpa-
rente și nu au întâmpi-
nat probleme la Curtea 
de Conturi, ceea ce deno-
tă o gestionare corectă a 
fondurilor. Cu toate aces-
tea, chiar dacă există un 
contract semnat cu Con-
siliul Județean Ilfov, aces-
ta acoperă doar cheltuieli-
le generale, nu și salariile 
angajaților. În plus, buge-
tul clubului a suferit tăieri 
semnificative, deși au pro-
pus un buget similar cu 
cel al anului precedent. În 
februarie, consilierii USR 
și AUR, inclusiv fostul vi-
ceprimar Constantin Mi-
tran, au votat împotriva 
proiectului de buget și au 
realocat fondurile către o 
linie de tineret și sport a 
primăriei, care nu poate fi 
folosită de club din cauza 
legislației existente. Bo-
iangiu a subliniat că clubul 
este o instituție de drept 
public și ordonator terțiar, 
având un buget separat și 
autonomie în conformita-
te cu regulile sportului din 
țară.  ”S-a tot investit, s-au 
luat porți, plase, s-au ridi-
cat garduri de protecție de 
jur împrejur, se fac mul-
te cheltuieli. Pe SEAP se 
văd toate achizițiile, sunt 
transparente și, mai im-
portant, în toți acești ani 
nu am avut probleme la 
Curtea de Conturi,  ceea 
ce înseamnă că ne-am 
făcut treaba cum trebu-
ie. Suntem o mână de oa-
meni la TESA. Am rămas 
surprinși la momentul ia-
nuarie – februarie, când 
am propus un buget simi-
lar cu cel de anul trecut, 
să vedem că nu se întâm-
plă nimic și din banii  pe 
care știam că îi vom pri-
mi ni s-au tăiat 75%. Noi 
suntem ordonator terțiar, 
instituție de drept public, 
dar trebuie să avem buget 
separat pentru că avem 
CUI separat și statut sepa-
rat. Nu permit regulamen-
tele. Federația nu înscrie 
o primărie în competiție, 
ci un club. De aceea tre-
buie să existe autonomie, 
după regulile sportului din 
toată țara”, a explicat Va-
sile Boiangiu, președintele 
Clubului Sportiv Popești-
Leordeni.

Acesta a  subliniat 
că este o realitate bine-
cunoscută că sportul nu 
poate exista fără sus-
ținerea primăriilor. Primă-
ria trebuie să ofere clu-
bului o bază sportivă, iar 
acesta să o administreze, 
să o îmbunătățească și să 
o mențină. În lipsa aces-
tei susțineri, situația devi-
ne extrem de dificilă, de-
oarece cluburile private 
nu au resursele necesare 
pentru a face acest lucru.

Președintele clubului 
se arată intrigat de faptul 
că decizia consilierilor USR 
și AUR de a diminua fon-
durile clubului a fost luată 
fără nicio justificare și fără 
ca clubul să fie convocat la 
vreo ședință pentru a-și ex-
prima punctul de vedere.

”Noi am cerut cir-
ca 800.000 de euro pen-
tru anul acesta, aproxi-
mativ la fel cu bugetul de 
anul trecut.  În ianuarie, 
prin modificarea taxelor 
și a impozitelor am cal-
culat că vom avea nevoie 
de mai mulți bani, dar am 
considerat că putem porni 
așa și vedem la rectifica-
re. Necesarul real este de 
circa 4,5 milioane de lei. 
Noi am cerut 4 milioane 
de lei, dar am primit 1,3 
milioane de lei. Din aceas-
tă cauză suntem în peri-
col să închidem. Contrac-
tul de sponsorizare ofe-
rit de CJI, în valoare de 2 
milioane de lei nu înseam-
nă bani în cont. Întâi tre-
buie să avem ce să chel-
tuim, să avem facturi pe 
care să le decontăm. În 
plus, problema este că 
la fiecare meci, avem ne-
voie de banii cash pentru 
arbitraj. Nu ai banii cash 
să plătești arbitrul, atunci 
acesta poate pleca, spune 
că nu a încasat și te scoa-
te din competiție, adică 
aproximativ 4.400 de lei. 
Fiecare meci de seniori 
necesită circa 10.000 de 
lei, iar fiecare etapă a ju-

niorilor 1500-2000 lei. De 
aceea, la 30 iunie există 
pericolul să anunțăm toți 
oamenii să se ducă acasă 
pentru că nu îi putem plă-
ti. Contractul cu CJI este 
pentru cheltuieli, nu pen-
tru salarii, deci doar pen-
tru susținerea activității 
clubului. La salarii sun-
tem la limită, așadar pro-
babil că în lunile urmă-
toare nu vom mai avea 
200.000 de lei pe lună cu 
tot cu taxe pentru 7 an-
trenorii pentru copii și ju-
niori, staff-ul echipei de 
seniori, muncitorii, echi-
pa de pază. Mai sunt de 
plătit vize de două ori pe 
an la federație, vizele me-
dicale și vize de participa-
re în competiție. De două 
ori pe an, toți sportivii, in-
diferent de vârstă trebu-
ie să facă o vizită medi-
cală, altfel nu pot parti-
cipa la competiții”, a spus 
președintele clubului.

O bază apreciată
Așadar, concluzia es-

te aceea că se dorește în-
chiderea clubului. ”Echipa 
nu este nici a mea, nici a 
primarului, este a orașului. 
Bugetul propus de noi  a 
fost de 0,8% din buge-
tul primăriei, avem o ba-
ză foarte bine întreținută 
și terenul este extraordi-
nar, prin prisma faptului 
că am avut un buget alo-
cat. Am fost apreciați chiar 
de FRF. Probabil că cei de 
la USR și AUR își doresc 
să fie închisă baza”, spune 
Vasile Boiangiu.  ”Clubul a 
fost înființat în primul rând 
pentru a sprijini copiii din 
Popești-Leordeni, și ar fi de 
dorit ca și consilierii locali, 
reprezentanții comunității, 
să aibă în vedere acest as-
pect. În cazul în care există 
opoziție față de sport, ar fi 
bine ca aceștia să expună 
clar motivele”, a concluzi-
onat președintele Clubului 
Sportiv Popești-Leordeni.
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Grație consilierilor USR și celor 
doi ”dezertori” - Constantin 
Mitran și Șerban Ionuț, în 
prezent consilieri AUR... Clubul Sportiv Popeşti-Leordeni, la un pas de desfiinţare
 Bugetul a fost diminuat cu 75% 

de consilierii locali USR și AUR, 
fără argumente

Clubul Sportiv Popești-Leordeni, unul dintre acele 
locuri de naștere a viselor sportive ale copiilor, se 
confruntă cu o amenințare iminentă: închiderea. 
Cu un buget redus anul acesta cu 75%, această 
instituție importantă pentru tinerii din zonă se 
găsește în pragul colapsului financiar, o situație 
care amenință să distrugă nu doar o echipă de 
fotbal, ci și o comunitate întreagă de copiii care 
până acum aveau o alternativă sănătoasă de a-și 
petrece timpul liber.

Primarul Petre Iacob susține continuitatea în 
sport

Primarul Petre Iacob a insistat permanent pentru 
oferirea celor mai bune condiții privind practicarea 
fotbalului de către orice copil din Popești-Leordeni. 
Acesta speră ca, prin susținerea locuitorilor orașului, 
să poată continua proiecte ca: mărirea numărului de 
secții sportive din cadrul clubului sportiv, modernizarea 
bazei sportive prin construirea unei clădiri moderne 
pentru toți copiii clubului, cu toate dotările necesare. 
De asemenea, se dorește asigurarea condițiilor pentru 
accederea în LIGA  a 2-a. Edilul consideră că un oraș ca 
Popești-Leordeni poate oferi mai multe sportului, pentru 
toți copiii și pentru toți locuitorii săi. Sportul va răsplăti 
orașul, având copii cu atitudine pozitivă, zâmbăreți și 
fără să fie atrași de tentațiile  negative din jur. Sport 
înseamnă sănătate!


